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Indfødsretsudvalget 
Folketinget 
Christiansborg 
1240 København K 

Indfødsretsudvalget har den 26. januar 2024 stillet følgende spørgsmål nr. 94 (Alm. 

del) til udlændinge- og integrationsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 94: 

 

Vil ministeren i forlængelse af besvarelsen af samrådsspørgsmål F-G (folketingsåret 

2022-23, 2. samling) oplyse, hvad de ”databeskyttelsesretlige” udfordringer dæk-

ker over, også set i lyset af, at der i forvejen opbevares oplysninger om afgørelser 

mv. i Kriminalregisteret – og i nogle tilfælde mere end 10 år? Ministeren lægger i 

sit svar på samrådsspørgsmålet op til, at nærmere undersøgelser skal afdække de 

databeskyttelsesretlige udfordringer. Hvad har de nærmere undersøgelser vist? Er 

der et mere eksakt omkostningsestimat end ”et tocifret millionbeløb”, såfremt der 

skal udvikles et nyt register? Hvad dækker estimatet over? Er det ændring af slet-

tefrister og/eller udvidelse af kriminalitetsformerne, der vurderes omkostnings-

tunge? Spørgsmålet bedes besvaret inden afholdelse af samråd om samrådsspm.  

E-G. 

 

Svar: 

 

1. Udlændinge- og Integrationsministeriet kan i forhold til den første del af spørgs-

målet henvise til justitsministerens besvarelse af 29. november 2023 af spørgsmål 

861 (Alm. del) fra Retsudvalget (2022-23 (2. samling)), hvor det bl.a. fremgår, at det 

er Justitsministeriets vurdering, at en ordning, hvor oplysninger om udlændinges 

kriminalitet opbevares i Kriminalregisteret i længere tid end tilsvarende opbevaring 

af oplysninger om danske statsborgeres kriminalitet under henvisning til, at oplys-

ningerne skal anvendes ved behandling af udlændinges ansøgning om opholdstilla-

delse og dansk indfødsret – afhængig af den konkrete, herunder tekniske, udform-

ning – vil kunne gennemføres inden for rammerne af EMRK artikel 14 sammenholdt 

med EMRK artikel 8.  

 

2. Som jeg oplyste i forbindelse med besvarelsen af samrådsspørgsmål F-G (2022-

23 (2. samling), er det den helt umiddelbare vurdering, at et nyt register med op-

lysninger om strafbare forhold om alle udlændinge vil medføre betydelige udgifter 

i størrelsesordenen af et tocifret millionbeløb. Som jeg også oplyste, vil det selvsagt 

skulle undersøges nærmere.  
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3.  Som jeg har orienteret udvalget om tidligere, arbejdes der i Udlændinge- og In-

tegrationsministeriet på problemstillingen. Det er i øvrigt noget, jeg drøfter med 

den nuværende aftalekreds bag indfødsretsaftalen. 

 

Jeg vil selvfølgelig orientere Indfødsretsudvalget, når der er fundet en afklaring på 

problematikken.  

 

 

 

Kaare Dybvad Bek  

/ 

 

 

Christine V. Johansen 

 


